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Czworo posÅ‚ów Platformy Obywatelskiej, Joanna Kluzik-Rostkowska, Joanna Mucha, Dorota
Niedziela oraz StanisÅ‚aw Å»mijan wybrali siÄ™ we czwartek 29 listopada do Stadniny Koni
Janów Podlaski, aby na miejscu spróbowaÄ‡ siÄ™ dowiedzieÄ‡ czegoÅ› wiÄ™cej w kilku istotnych
sprawach. Niestety, posÅ‚owie odbili siÄ™ od Å›ciany. A wÅ‚aÅ›ciwie od prawnika, Jacka 
JaroszyÅ„skiego, który niczym komisarz towarzyszyÅ‚ p.o. prezesa Grzegorzowi 
ChochaÅ„skiemu i zaczynaÅ‚ zÅ‚owrogo warczeÄ‡, gdy tylko prezes wahaÅ‚ siÄ™, czy
odpowiedzieÄ‡ na pytanie posÅ‚anek, czy nie. WarczaÅ‚ tak skutecznie, Å¼e biedny, zastraszony p.
o. prezesa nie odpowiedziaÅ‚ na Å¼adne istotne pytanie.

Pytanie nr 1Nie chciaÅ‚ nawet potwierdziÄ‡, Å¼e wysÅ‚aÅ‚ dramatyczne pismo do swoich
zwierzchników z KOWR, w którym poinformowaÅ‚, Å¼e spóÅ‚ka nie ma pieniÄ™dzy na nic i nie jest
w stanie juÅ¼ regulowaÄ‡ Å¼adnych pÅ‚atnoÅ›ci. MówiÄ…c jÄ™zykiem urzÄ™dowym &ndash;
utraciÅ‚a pÅ‚ynnoÅ›Ä‡ finansowÄ…. A poniewaÅ¼ jest spóÅ‚kÄ… z ograniczonÄ…
odpowiedzialnoÅ›ciÄ…, zgodnie z prawem powinna byÄ‡ postawiona w stan upadÅ‚oÅ›ci. Ciekawe,
jak KOWR, a takÅ¼e minister Jan Krzysztof Ardanowski, bÄ™dÄ… jeÅ›Ä‡ tÄ™ Å¼abÄ™? 
PeÅ‚niÄ…cy obowiÄ…zki prezesa w Janowie Podlaskim nie chciaÅ‚ potwierdziÄ‡, Å¼e takie
dramatyczne pismo wysÅ‚aÅ‚, ale o tym Ä‡wierkajÄ… juÅ¼ wszystkie wróbelki nie tylko na
Wygodzie, ale i w Warszawie. A Å¼e sytuacja spóÅ‚ki jest dramatyczna, wiemy o tym juÅ¼ od kilku
miesiÄ™cy, kiedy ogÅ‚oszony zostaÅ‚ wynik finansowy za rok 2017 &ndash; 1,5 mln zÅ‚ straty! A
Å¼e wynik tegorocznej aukcji byÅ‚ dla janowskiej spóÅ‚ki delikatnie mówiÄ…c kiepski, to jej sytuacja
na pewno nie ulegÅ‚a poprawie.Pytanie nr 2Pan CzochaÅ„ski nie chciaÅ‚ odpowiedzieÄ‡ na pyatnie,
za ile zostaÅ‚a sprzedana &ndash; juÅ¼ po aukcji 2016 &ndash; klacz Al Jazeera. WczeÅ›niej mnie
na to samo pytanie nie chciaÅ‚ odpowiedzieÄ‡ poprzedni prezes, SÅ‚awomir Pietrzak, ani rzecznik
prasowy ANR. Dlaczego jest to tak pilnie strzeÅ¼ona tajemnica? PisaÅ‚em o tym  w felietonie pt.
&bdquo;Ile straciÅ‚a stadnina na sprzedaÅ¼y Al Jazeery?&rdquo; (27 IX 2016), ale teraz
przypomnÄ™ najwaÅ¼niejsze fakty, po prostu cytujÄ…c fragmenty swojego tekstu sprzed dwóch
lat. Realna cena, jakÄ… moÅ¼na byÅ‚o uzyskaÄ‡ za tÄ™ klacz na aukcji, wynosiÅ‚a 300 tys. euro.
Ostatecznie zostaÅ‚a sprzedana za 168 tys. Stadnina straciÅ‚a zatem 132 tysiÄ…ce euro.To
najwaÅ¼niejsze liczby, a z czego siÄ™ to wziÄ™Å‚o? Skupmy siÄ™ na pierwszej licytacji Al
Jazeery. Kupiec z Kataru potwierdziÅ‚ cenÄ™ 300 tys. euro. Wówczas do akcji wkroczyÅ‚a
&bdquo;secret bidders&rdquo;, czyli Irina Stigler i potwierdziÅ‚a nastÄ™pne wezwanie aukcjonera,
czyli 350 tys. euro. OczywiÅ›cie w nadziei, Å¼e pomoÅ¼e (na czyje zlecenie?) jedynie
wywindowaÄ‡ cenÄ™ na jeszcze wyÅ¼szy puÅ‚ap. Ale juÅ¼ nikt na ten wyÅ¼szy puÅ‚ap nie
chciaÅ‚ wejÅ›Ä‡. Kiedy pani Stigler zaczÄ™Å‚a udawaÄ‡, Å¼e to nie ona potwierdziÅ‚a 350 tys., nie
udaÅ‚o siÄ™ nawet zejÅ›Ä‡ na poprzedni puÅ‚ap, czyli 300 tys. Dlaczego? ProszÄ™ uwaÅ¼nie
przeczytaÄ‡ wyjaÅ›nienia jednego z ringmanów, Andrzeja PietruszyÅ„skiego (&bdquo;Pytania w
sprawie Emiry, cz. IV&rdquo;). Wynika z nich jasno, Å¼e ten kupiec, który byÅ‚ gotów zapÅ‚aciÄ‡
300 tys., kiedy zobaczyÅ‚, Å¼e jest robiony (nomen omen) w konia przez organizatora aukcji
rÄ™koma pani Stigler, wycofaÅ‚ siÄ™ definitywnie z licytacji tej klaczy. A potem, kilka dni po aukcji,
przystawiÅ‚ pistolet do gÅ‚owy prezesa Pietrzaka i dostaÅ‚ Al JazeerÄ™ za 168 tys. euro. Na czym
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polegaÅ‚ ten szantaÅ¼? Ano na tym, Å¼e zagroziÅ‚ iÅ¼ nie odbierze wylicytowanej na tej samej
aukcji za 300 tys. euro Sefory. No i ówczesny prezes Pietrzak, chciaÅ‚ nie chciaÅ‚, musiaÅ‚ pójÅ›Ä‡
na taki ukÅ‚ad, bo sytuacja finansowa janowskiej stadniny juÅ¼ wówczas byÅ‚a bardzo kiepska. 
&bdquo;Dobra zmiana&rdquo; nie chce ujawniÄ‡ prawdziwej kwoty (ja jÄ… poznaÅ‚em
nieoficjalnie), za jakÄ… zostaÅ‚a ostatecznie sprzedana Al Jazeera, bo to jest dowód, jak oszustwa
na aukcji Pride of Poland&rsquo; 2016 uderzyÅ‚y w markÄ™ tej aukcji, jak uderzyÅ‚y w finanse
stadnin i jak szybko to nastÄ…piÅ‚o. Pytanie nr 3PosÅ‚owie domagali siÄ™ udostÄ™pnienia audytu,
jaki w 2016 r. (juÅ¼ za czasów &bdquo;dobrej zmiany&rdquo;) firma BDO przeprowadziÅ‚a w SK
Janów Podlaski. Prawnik tupnÄ…Å‚ nogÄ… i pan ChochaÅ„ski odmówiÅ‚. Obaj panowie powoÅ‚ali
siÄ™ na zapis z drugiej strony audytu (tÄ™ kartkÄ™ zeskanowali i wrÄ™czyli posÅ‚ankom). A tam
najistotniejszy fragment brzmi tak: Niniejszy raport jest dokumentem poufnym, sÅ‚uÅ¼y
ZarzÄ…dowi SpóÅ‚ki i nie moÅ¼e byÄ‡ udostÄ™pniany osobom trzecim bez zgody BDO za
wyjÄ…tkiem organów SpóÅ‚ki oraz organów administracyjnych lub sÄ…dowych. SwojÄ…
drogÄ…, czy posÅ‚ów na Sejm nie naleÅ¼aÅ‚oby traktowaÄ‡ jako organów administracyjnych? Nie
wiem, nie znam siÄ™ na tym. Ale wiem od p. Joanny Kluzik-Rostkowskiej, Å¼e tÅ‚umaczyÅ‚a p.
CzochaÅ„skiemu, Å¼e ona, jako posÅ‚anka, w ministerstwie obrony narodowej bez problemów
przeglÄ…daÅ‚a dokumenty zwiÄ…zane z kontraktem na francuskie helikoptery Caracale (gÅ‚oÅ›na
afera z 2017 r.), choÄ‡ mogÅ‚oby siÄ™ wydawaÄ‡, iÅ¼ sprawy zwiÄ…zane z wojskowoÅ›ciÄ…
sÄ… szczególnie poufne. A co moÅ¼e byÄ‡ tajnego w paÅ„stwowej stadninie koni? PrzecieÅ¼
broni atomowej siÄ™ tam nie produkuje, a jedynie hoduje konie i pozyskuje mleko od krów.
Dlaczego audyt dotyczÄ…cy spraw gospodarczo-finansowym ma byÄ‡ tajny? OczywiÅ›cie jest
wytÅ‚umaczenie. Gdyby ten audyt przekazany zostaÅ‚ mediom i upubliczniony, a nastÄ™pnie by
siÄ™  okazaÅ‚o (a zakÅ‚adam, Å¼e tak wÅ‚aÅ›nie jest), Å¼e Å¼adnej niegospodarnoÅ›ci firma
BDO w spóÅ‚ce za rzÄ…dów Marka Treli nie stwierdziÅ‚a, to upadÅ‚by ostatni argument, jakiego
uÅ¼ywaÅ‚ minister Krzysztof Jurgiel za jego odwoÅ‚aniem.  Wówczas wszyscy by zobaczyli, Å¼e
król jest nagi, a jego haniebne sÅ‚owa, Å¼e za &bdquo;zÅ‚odziejstwo zwolniÅ‚&rdquo; nie majÄ…
pokrycia w faktach. A tak, ciÄ…gle moÅ¼na mydliÄ‡ oczy opinii publicznej, Å¼e coÅ› tam jednak
musiaÅ‚o byÄ‡, bo skoro prowadzone jest Å›ledztwo&hellip; A prokuratorzy (liczba mnoga jest
uzasadniona), ciÄ…gnÄ… to Å›ledztwo na zamówienie polityczne, aby chroniÄ‡ &bdquo;dobre
imiÄ™&rdquo; byÅ‚ego ministra (cudzysÅ‚ów uÅ¼yty jak najbardziej Å›wiadomie). PrzecieÅ¼ gdyby
w interesujÄ…cym nas audycie byÅ‚o coÅ›, co Å›wiadczyÅ‚oby o &bdquo;zÅ‚odziejstwie&rdquo;, to
juÅ¼ dawno to Å›ledztwo zamieniÅ‚oby siÄ™ z tego &bdquo;prowadzonego w sprawie&rdquo; na
&bdquo;prowadzone przeciwko&rdquo; Markowi Treli. Skoro tak siÄ™ nie dzieje, to mamy
jasnoÅ›Ä‡, Å¼e w audycie nie ma Å¼adnych dowodów na &bdquo;niegospodarnoÅ›Ä‡&rdquo;, a
tym bardziej na &bdquo;zÅ‚odziejstwo&rdquo;. Kolejnym dowodem na bezsens przedÅ‚uÅ¼ania
Å›ledztwa jest fakt, Å¼e pierwszy prokurator, który tÄ™ sprawÄ™ prowadziÅ‚ i chciaÅ‚ jÄ…
umorzyÄ‡, zostaÅ‚ zdegradowany i zastÄ…piony innym prokuratorem (widocznie bardziej
spolegliwym wobec prokuratora generalnego, rzÄ…dowego kolegi Jurgiela).    CiÄ…gle wiÄ™c nie
znamy treÅ›ci audytu SK Janów Podlaski, ale przypomnÄ™, Å¼e znamy wyniki audytu
przeprowadzonego w tym samym czasie, przez tÄ™ samÄ… firmÄ™  w Stadninie Koni MichaÅ‚ów.
UdaÅ‚o mi siÄ™ ten dokument zdobyÄ‡ i go upubliczniÅ‚em. Jest zaÅ‚Ä…cznikiem do felietonu pt.
&bdquo;Nie &bdquo;moÅ¼e podwaÅ¼aÄ‡&rdquo;, a podwaÅ¼a&rdquo; (12 IX 2016). Tam
mogÄ… czytelnicy przeczytaÄ‡ tÄ™ samÄ… klauzulÄ™ na tej samej stronie, której kopiÄ™
otrzymali posÅ‚owie. Ale co najistotniejsze &ndash; tam jest opinia firmy BDO co do umowy
miÄ™dzy paÅ„stwowymi stadninami a firmÄ… Poltur w kwestii wynagrodzenia dla niej za
organizacjÄ™ aukcji oraz pokazu narodowego. ZachÄ™cam czytelników do przeczytania mojego
tekstu sprzed dwóch lat, a co bardziej dociekliwych, aby przeczytali caÅ‚y audyt SK
MichaÅ‚ów(zaÅ‚Ä…czam go ponownie). Audyt janowski od michaÅ‚owskiego oczywiÅ›cie musi siÄ™
róÅ¼niÄ‡ w czÄ™Å›ci dotyczÄ…cej chociaÅ¼by wyników finansowych, spraw gospodarczych,
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zawieranych umów, bo to przecieÅ¼ dwa odrÄ™bne podmioty, ale ta czÄ™Å›Ä‡, kiedy firma BDO
analizuje sposób rozliczania z Polturfem, musi byÄ‡ taka sama. A przypomnijmy &ndash; byÅ‚y
minister rolnictwa Jurgiel zarzucaÅ‚ zwolnionym prezesom, Å¼e &bdquo;wysoka, nieuzasadniona
prowizja oraz niejasne rozliczenia ze sprzedaÅ¼y koni obniÅ¼aÅ‚y dochody stadnin w Janowie
Podlaskim i MichaÅ‚owie.&rdquo; Ta &bdquo;wysoka, nieuzasadniona prowizja&rdquo; dla firmy
Polturf organizujÄ…cej nie tylko aukcjÄ™, ale takÅ¼e narodowy czempionat, wynosiÅ‚a 12% od
wartoÅ›ci sprzedanych koni. PrzypomnÄ™ po raz kolejny, Å¼e firmy organizujÄ…ce aukcje obrazów
biorÄ… 18-20%! A jak firma BDO oceniÅ‚a ten aspekt? ProszÄ™ przeczytaÄ‡, czy to w moim
przywoÅ‚ywanym tekÅ›cie, czy w dokumencie pdf, gdzie jest caÅ‚y michaÅ‚owski audyt. W
kaÅ¼dym razie nie zjadÄ… tam PaÅ„stwo potwierdzenia, Å¼e prowizja dla Polturfu byÅ‚a
"nieuzasadnienie wysoka". WrÄ™cz przeciwnie, Å¼e ona byÅ‚a zgodna z zasadami rynkowymi.
ZacytujÄ™ najwaÅ¼niejszy fragment oceny firmy BDM: PodsumowujÄ…c zakres organizowanej
imprezy i koszty ponoszone przez Organizatora (czyli przez Polturf &ndash; przy. M.Sz.) bez
jakiejkolwiek formalnej gwarancji ich zwrotu w przypadku braku chÄ™tnych na nabycie
oferowanych koni, wynagrodzenie prowizyjne moÅ¼na przypisaÄ‡ formule &bdquo;Success
fee&rdquo; &ndash; która jest swoistÄ… premiÄ… od sukcesu i jest powszechnie stosowana
miÄ™dzy kontrahentami gdzie poza celem ogólnym zdefiniowany jest cel dodatkowy w
postaci zawarcia transakcji na najbardziej korzystnych warunkach. W wypadku aukcji celem
dodatkowym jest taki dobór uczestników aby konie oferowane przez Stadniny oraz hodowców
indywidualnych osiÄ…gnÄ™Å‚y jak najwyÅ¼sze ceny sprzedaÅ¼y.Pytanie nr 4Na jedno
pytanie (z tych najistotniejszych, bo wszystkich byÅ‚o wiÄ™cej) p.o. prezesa Grzegorz CzochaÅ„ski
odpowiedziaÅ‚. PotwierdziÅ‚, Å¼e 80 tys. euro, naleÅ¼ne janowskiej stadninie z tytuÅ‚u wygranego
przez PingÄ™ pokazu na Bliskim Wschodzie, dotychczas nie wpÅ‚ynÄ™Å‚y do kasy spóÅ‚ki.
TÅ‚umaczyÅ‚, Å¼e na razie wysyÅ‚a monity i bÄ™dzie siÄ™ zastanawiaÅ‚ nad kolejnymi krokami.
JakoÅ› dziwnie opieszale bierze siÄ™ za wyjaÅ›nianie tej sprawy, biorÄ…c pod uwagÄ™, Å¼e
spóÅ‚ce grozi bankructwo! PrzecieÅ¼ 80 tys. euro byÅ‚oby powaÅ¼nym zastrzykiem finansowym
dla spóÅ‚ki. PodsumowujÄ…c &ndash; posÅ‚owie zostawili na piÅ›mie wszystkie pytania i p.o.
prezesa ma dwa tygodnie na udzielenie na nie odpowiedzi. W tym takÅ¼e na te, które wymieniÅ‚em
w tym tekÅ›cie. JeÅ›li nie udzieli na nie odpowiedzi, zapewne Dorota Niedziela,
wiceprzewodniczÄ…ca sejmowej komisji rolnictwa zrobi to samo, co uczyniÅ‚a w przypadku SK
MichaÅ‚ów. Jak byÅ‚y juÅ¼ prezes tej stadniny, Maciej Grzechnik, odmówiÅ‚ odpowiedzi na jej
pytania w sprawie finansowych aspektów wspóÅ‚pracy SK MichaÅ‚ów z Simone Leo, zÅ‚oÅ¼yÅ‚a
skargÄ™ do sÄ…du administracyjnego i sprawÄ™ wygraÅ‚a. Wyrok jest juÅ¼ prawomocny.Tak
wiÄ™c odpowiedzi na te pytania prÄ™dzej czy póÅºniej poznamy, choÄ‡ moÅ¼e to trochÄ™
potrwaÄ‡. A jak bÄ™dÄ… znane, to oczywiÅ›cie nie omieszkam podaÄ‡ ich do publicznej
wiadomoÅ›ci. A panu p.o. prezesa Grzegorzowi CzochaÅ„skiemu, zaleciÅ‚bym, aby mniej siÄ™
przejmowaÅ‚ warkotem prawnika (który przecieÅ¼ nie jest jego zwierzchnikiem, tylko wynajÄ™tym
przez jego firmÄ™ doradcÄ…)  i siÄ™ rozluÅºniÅ‚, jak choÄ‡by w roli, jakÄ… odegraÅ‚ na tym
wideoklipie z piosenkÄ… disco polo &bdquo;Ona ma krótkÄ… sukienkÄ™&rdquo; (
https://www.youtube.com/watch?v=5HEG1- ... yTOUfaSuqXP-W6lx88nB5RDao).Marek Szewczyk   
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